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Přítomni: prezenční listina 

 

Omluveni: prezenční listina  

 

 

Mpř.  K. Konečná zahájila schůzi ve 14.00 hodin. Uvedla, že schůzi svolala z důvodu projednání 

sněmovního tisku 27 ve zrychleném režimu. Poslanci s navrženým pořadem schůze souhlasili 

/hlasování 10-0-0/. 

 

Pořad schůze:  

 

1. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu s 

ratifikací Vnitřní dohoda mezi zástupci vlád členských států Evropské unie zasedajícími v 

Radě o financování pomoci Evropské unie v rámci víceletého finančního rámce na období 

2014-2020 podle dohody o partnerství AKT-EU a o přidělení finanční pomoci 

zámořských zemím a územím, na které se vztahuje čtvrtá část Smlouvy o fungování 

Evropské unie /sněmovní tisk 27/ 

2. Sdělení předsedy 

3. Připomínky a podněty poslanců 

 

Omluveni z jednání byli poslanci Rais, Šrámek, Stropnický, Foldyna. 

. 

 

1. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu s 

ratifikací Vnitřní dohoda mezi zástupci vlád členských států Evropské unie 

zasedajícími v Radě o financování pomoci Evropské unie v rámci víceletého finančního 

rámce na období 2014-2020 podle dohody o partnerství AKT-EU  

a o přidělení finanční pomoci zámořských zemím a územím, na které se vztahuje čtvrtá 

část Smlouvy o fungování Evropské unie /sněmovní tisk 27/ 

 

 Návrh uvedl Mgr. K. Borůvka, náměstek ministra zahraničních věcí. Připomněl, že 

zmíněná dohoda již byla v minulém volebním období Poslanecké sněmovně předložena, 

z důvodu rozpuštění sněmovny však nedošlo k jejímu projednání. Vzhledem ke snaze členských 

států EU ukončit vnitrostátní ratifikační dohody do konce letošního roku, usiluje i Česká 

republika o dokončení ratifikačního procesu v daném termínu.  

 Zpravodajka výboru J. Fischerová připomněla, že v 1. čtení bylo odhlasováno zkrácení 

lhůty projednání smlouvy o 59 dní. Zmínila možnost, že projekty nebudou včas realizovány. 

Poukázala na změnu systému financování do budoucna.  

 Posl. M. Šarapatka vznesl dotaz, zda existují konkrétní postupy, pomocí kterých mohou 

české firmy participovat na projektech Evropského rozvojového fondu.  

 Pracovník odboru rozvojové spolupráce MZV J. Špánik odpověděl, že odbor 

systematicky pracuje na zpřehledňování a zpřístupňování informací o pravidlech fungování 

Evropského rozvojového fondu pomocí seminářů a školení.  

 Mgr. K. Borůvka vyjádřil znepokojení nad časovým rámcem, ve kterém má Česká 

republika dosáhnout na svůj příspěvek a doplnil, že nejvíce finančních prostředků prozatím čerpá 

Belgie, Velká Británie a Německo. 

 Př. K. Schwarzenberg se dotázal, ve kterých oblastech je Česká republika úspěšná a ve 

kterých nikoliv. 
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 Mgr. K. Borůvka reagoval, že úspěšnost českých subjektů na zahraničních projektech je 

velmi malá zejména z  důvodu rozsáhlosti projektů a logistiky. Vyjádřil doporučení, aby se české 

subjekty za tímto účelem spojovaly. 

 J. Špánik doplnil, že je zde snaha zaměřit se na oblast energetiky, zdravotnické techniky, 

zpracování vody a techniky ochrany životního prostředí jako na prioritní sektory, do kterých 

může Česká republika vnést svoji přidanou hodnotu. 

 Př. K. Schwarzenberg potvrdil relativní úspěšnost některých českých podniků. Navrhl, 

aby byla vyvinuta vlastní strategie pro zmíněné tři oblasti (subsaharská Afrika, Karibik, 

Tichomoří) a aby se v horizontu půl roku zahraniční výbor sešel k projednání konkrétních 

posunů v dané záležitosti. 

 Zpravodajka J. Fischerová přednesla návrh usnesení. 

 Př. K. Schwarzenberg dal o návrhu usnesení hlasovat. Poslanci s tímto návrhem vyjádřili 

souhlas /usn. č. 6, hlasování 11-0-0  je zachyceno v příloze/. 

 

 

2. Sdělení předsedy 

 

      Termín následující schůze byl stanoven na 16. prosince ve 13.00 hodin. 

 

 

 

3. Připomínky a podněty poslanců 

 

V tomto bodě nevystoupil nikdo z poslanců. 

 

 

 

Schůze výboru skončila ve 14.20 hodin. 

 

/Zapsala Aneta Šťastná, asistentka ZAV,  

schválila Zuzana Putnářová, tajemnice ZAV/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

          René  Č í p  v. r.                                             Karel  S c h w a r z e n b e r g   v.  r.  

   ověřovatel výboru                                předseda výboru  

    


